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Αθήνα, σήµερα στις 12 Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.00’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 11-12-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά των ΞΣΤ’, ΞΖ’, ΞΗ’ και ΞΘ’ συνεδριάσεών
του, της Πέµπτης 8 Νοεµβρίου 2012, της Παρασκευής 9 Νοεµ-
βρίου 2012, του Σαββάτου 10 Νοεµβρίου 2012 και της Κυριακής
11 Νοεµβρίου 2012, στις οποίες περιλαµβάνεται η συζήτηση και
η ψήφιση του κρατικού προϋπολογισµού και των προϋπολογι-
σµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οικονοµικού
έτους 2013)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ειρήνη Δούρου,
Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
Γυµνασίου και του Λυκείου Αστυπάλαιας διαµαρτύρεται για τις
ελλείψεις εκπαιδευτικών στο Γυµνάσιο και  στο Λύκειο του νη-
σιού.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Καταναλωτών Ηρα-
κλείου Κρήτης  διαµαρτύρεται για την αύξηση της συµµετοχής
σε 25% στα φάρµακα όλων σχεδόν των χρονίων παθήσεων.

3) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Ιεράπετρας
Νoµού Λασιθίου καταγγέλλει τη Συµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης
και Μαρόκου που απελευθερώνει τις  συναλλαγές των γεωργικών
και αλιευτικών προϊόντων, καθώς και τις επικείµενες διαπραγµα-
τεύσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την Αίγυπτο, την Ιορδανία,
το Μαρόκο και την Τυνησία για τη δηµιουργία ζωνών ελεύθερων
συναλλαγών.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων διαµαρτύρεται για τις µετακινήσεις των

διµοιριών µε υπεραπασχόληση του αστυνοµικού προσωπικού.

5) Οι Βουλευτές, Ροδόπης κ. ΑΪΧΑΝ ΚΑΡΑ ΓΙΟΥΣΟΥΦ, Σερρών
κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο
κ. Κωνσταντίνος Χρυσόγονος παραθέτει τις προτάσεις και τις θέ-
σεις του σχετικά µε τη νοµιµότητα και συνταγµατικότητα όρου
προκήρυξης ως προς την ικανότητα πρόσληψης υποψηφίων πυ-
ροσβεστών. 

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρία Κωττάκη-Κερανάκη αι-
τείται τη µη περικοπή των πολυτεκνικών επιδοµάτων.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Συµβασιούχων Ιατρών
ΙΚΑ Αττικής εκφράζει την αντίθεσή του σε κάθε απόπειρα ένταξης
του υγιούς ταµείου του ΕΤΑΑ στον ήδη χρεοκοπηµένο ΕΟΠΥΥ.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Δηµοσιογράφων Ιδιοκτη-
τών Περιοδικού Τύπου αιτείται τη διατήρηση της επιδότησης για
την ταχυδρόµηση των εντύπων των µελών της.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη δηµοσιοποί-
ηση στοιχείων εκ µέρους του Δηµάρχου Πάτρας κ. Ιωάννη
Δηµαρά, σχετικά µε τη µισθολογική διαφορά των εργαζοµένων
της ΔΕΥΑΠ από έτερους δηµοτικούς υπαλλήλους.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων Αχαϊκής
Συνεταιριστικής Τράπεζας ΣΥΝΠΕ διαµαρτύρεται για την υπουρ-
γική απόφαση βάση της οποίας περικόπτονται στο 50% οι απο-
ζηµιώσεις των εργαζοµένων των τριών συνεταιριστικών
τραπεζών.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία ΤΑΞΙ και
Αγοραίων εκφράζει την αντίθεσή της στην ψήφιση των νέων επώ-
δυνων οικονοµικών µέτρων.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων Ταµείου
Υγείας Προσωπικού Αγροτικής Τράπεζας εκφράζει την αντίθεσή
του σε κάθε απόπειρα ένταξης του εν λόγω Ταµείου στον
ΕΟΠΥΥ.
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13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτοβολ-
ταϊκών αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την αναστολή
αδειοδότησης στα φωτοβολταϊκά που αποφάσισε το Υπουργείο
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής στις αρχές
Αυγούστου.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο µεταβατικό
καθεστώς που συνεχίζει να ισχύει για τις εταιρείες διαδικτυακού
τζόγου.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µετατροπή
του τηλεοπτικού σταθµού Tele Time από ενηµερωτικό σε ψυχα-
γωγικό, λόγω αλλαγής του ιδιοκτησιακού καθεστώτος του.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Παραγωγών Ενέρ-
γειας µε Φωτοβολταϊκά εκφράζει τη διαµαρτυρία του για το ύψος
της εισφοράς επί του τζίρου των φωτοβολταϊκών.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανησυχία
κατοίκων της Πάτρας από τις αντιπαραθέσεις αντιεξουσιαστικών
οµάδων και µελών της Χρυσής Αυγής.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εκτελωνιστών της
Ελλάδας εκφράζει την αντίθεσή της στην προσπάθεια κατάργη-
σης του εκτελωνιστικού επαγγέλµατος που προωθείται µε το νέο
µνηµόνιο.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ετήσια
αµοιβή δηµοτικών υπαλλήλων της Πάτρας ύψους 55.000 ευρώ.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται τη συνδροµή της Πολιτείας για την προστα-
σία των ατόµων µε αναπηρία και των οικογενειών τους από τα
επικείµενα οικονοµικά µέτρα.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρό-
θεση του Υπουργού Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη
να καταθέσει µήνυση εναντίον της βρετανικής εφηµερίδας Guar-
dian για τη δηµοσίευση σχετικά µε την  κακοµεταχείριση µελών
αντιρατσιστικής οργάνωσης.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο ενδεχόµενο
µαταίωσης της συνεδρίασης του δηµοτικού συµβουλίου της Πά-
τρας, δεδοµένου ότι οι εργαζόµενοι απειλούν µε αποκλεισµό του.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη θητεία  του νυν
Υπουργού Εξωτερικών κ. Δηµητρίου  Αβραµόπουλου στο Υπουρ-
γείο Υγείας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά πιέσεις που
πρόκειται να ασκηθούν στον Υπουργό Εξωτερικών προκειµένου
να συναινέσει στη διεύρυνση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε την
ένταξη των Δυτικών Βαλκανίων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αναζήτηση
των υπευθύνων της καταστροφής που υπέστη η Βιβλιοθήκη της
Πάτρας τον Νοέµβριο του 2011.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα βιωσιµότητας του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου που δια-
πιστώνει η εταιρεία Alvarez & Marsal.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε µεγάλου ύψους
απάτη, που ερευνούν οι επιθεωρητές Υγείας και Πρόνοιας, και
έχει σχέση µε εικονικές παραγγελίες φαρµάκων, την αφαίρεση
των κωδικών ασφαλείας και την επανεξαγωγή τους στη Γερµα-
νία.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
πειρα ανέγερσης πολυτελούς ξενοδοχείου στον προστατευµένο
υδροβιότοπο της περιοχής Θίνες Κυπαρισσίας του Νοµού Μεσ-
σηνίας.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την πραγµατική
αιτία της ανεργίας των εργαζοµένων στα ναυπηγεία Σκαρα-
µαγκά.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά ελέγχους σε
τέσσερις δήµους της Αχαΐας, που πρόκειται να διεξάγουν στε-
λέχη του Υπουργείου Οικονοµικών, προκειµένου να διαπιστώ-
σουν γιατί τα οικονοµικά τους έχουν φθάσει σε άσχηµο σηµείο.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επιστολή
διαµαρτυρίας της κυρίας Ξανθής Σαλονικίδη-Τσολάκη σχετικά
µε την υπονόµευση κρατικών θεσµών κατά τη συνεδρίαση του
δηµοτικού συµβουλίου της Πάτρας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη συνδροµή
αστυνοµικών της δίωξης ηλεκτρονικού εγκλήµατος στην εξι-
χνίαση θανάτου δεκαπεντάχρονης στην Έξω Αγυιά Αχαΐας.

33) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Δράµας αιτείται
την απόσυρση της διάταξης επιβολής έκτακτης εισφοράς για
όλα τα φωτοβολταϊκά πάρκα που συνδέθηκαν µέχρι και το 2012.

34) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΠΥΡΡΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Βορειοηπειρωτικής Αλληλεγ-
γύης αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την επικύρωση
αλβανικών εγγράφων στα προξενικά γραφεία της Αλβανικής Επι-
κράτειας.

35) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος αιτείται τη µη κατάργηση του επιδόµατος και
της σύνταξης της πολύτεκνης µητέρας, καθώς και του επιδόµα-
τος του τρίτου τέκνου.

36) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Οδοντιατρικός Σύλλογος Θεσσα-
λονίκης εκφράζει την έντονη διαµαρτυρία του για τη  φορολογική
µεταχείριση των ελεύθερων επαγγελµατιών που επιχειρείται µε
το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο και προτείνει λύσεις για την επί-
λυση του θέµατος.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ερώτηση του
Βουλευτή κ. Ιωάννη Μιχελάκη, προς τον Υπουργό Υποδοµών και
τον Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ, για τους όρους συνερ-
γασίας της ΕΡΤ µε το Ελληνόφωνο Euronews.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
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τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το ζήτηµα των
τηλεοπτικών αδειών και τη βούληση του Βουλευτή κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη για την είσπραξη εσόδων από τη χρήση των συ-
χνοτήτων.

39) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Λέσβου αιτείται την επίλυση
προβληµάτων στατικότητας, καθώς και την αποκατάσταση ζη-
µιών στο Κολυµβητήριο Μυτιλήνης και στις αθλητικές εγκατα-
στάσεις του Εθνικού Γυµναστηρίου Μυτιλήνης.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται και σε
άλλες  λίστες φοροφυγάδων που διοχέτευαν  τα χρήµατά τους
στο εξωτερικό, εκτός της «Λίστας Λαγκάρντ».

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
αγωγή που κατέθεσε ο ΕΔΟΕΑΠ κατά του Δηµοσίου και κατά της
ΕΣΗΕΑ για το θέµα των αποθεµατικών του.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη βιωσιµό-
τητα των ταµείων των τραπεζών και την προσπάθεια ένταξής
τους στον ΕΟΠΥΥ.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάσταση που επικρατεί στα µεταλλεία Κασσάνδρας στο Νοµό
Χαλκιδικής.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα αξιολόγησης του βιβλίου της νέας γραµµατικής από
την Ακαδηµία Αθηνών.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αλλοι-
ωµένα τρόφιµα που διακινούνταν στο Δηµοτικό Βρεφοκοµείο
Αθηνών.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πο-
ρεία της µετοχής της εταιρείας του κ. Μπάµπη Βωβού στο Χρη-
µατιστήριο.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
στάτωση που προκάλεσε στο ΠΑΣΟΚ η σύγκληση του Κοινο-
βουλευτικού Τοµέα Εργασίας στο γραφείο  του Υπουργού Οικο-
νοµικών κ. Ιωάννη Στουρνάρα.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τα-
κτική των τραπεζών να δηµοσιοποιούν τα προσωπικά δεδοµένα
των οφειλετών για τη διευκόλυνση είσπραξης των οφειλών.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρό-
θεση του Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ. Πάνου Παναγιωτόπουλου
να συστήσει επιτροπή για την εξέταση της υπόθεσης των Ναυ-
πηγείων Σκαραµαγκά.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επιβά-
ρυνση που συνεπάγεται για το Κράτος η πρόσληψη συµβούλων
και γενικών γραµµατέων στα γραφεία των διευθυντών της ΕΡΤ.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο αίτηµα 31
δηµοτικών συµβούλων του Δήµου Πατρέων να ορισθεί συνε-

δρίαση, στην ηµερήσια διάταξη της οποίας να µην περιλαµβάνε-
ται το θέµα των απορριµµάτων.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις πρω-
τοβουλίες του Συνδέσµου Ελλήνων Κατασκευαστών Αµυντικού
Υλικού για τη σωτηρία της αµυντικής βιοµηχανίας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κατά-
σταση που επικρατεί στην ΕΡΤ µετά τη ολοκλήρωση ένορκης
διοικητικής εξέτασης που αφορούσε διαφωνία της κυρίας Έλλης
Στάη µε τη Διεύθυνση Ειδήσεων.

54) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων ΙΚΑ
Νοµού Μαγνησίας εκφράζει τις προτάσεις της και προτείνει λύ-
σεις σχετικά µε τις εργασιακές και υπηρεσιακές αλλαγές των
υπαλλήλων του τοµέα κοινωνικής ασφάλισης.

55) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχει-
ρήσεων και  Βιοµηχανιών εκφράζει την αντίθεσή του στην ενδε-
χόµενη κατάργηση της 8ης ΕΜΑΚ Θεσσαλίας.

56) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Λειτουργών Μέ-
σης Εκπαίδευσης Νοµού Θεσπρωτίας αιτείται την εφαρµογή εκ-
πτωτικής πολιτικής στα τέλη διοδίων της Εγνατίας Οδού για τους
συχνούς χρήστες

57) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Παραγωγών Ενέρ-
γειας µε Φωτοβολταϊκά αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
το ύψος της εισφοράς επί του τζίρου των φωτοβολταϊκών.

58) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εταιρεία Κοινωνικής Πολιτικής
Αυτοδιοικήσεων Κρήτης αιτείται τη στήριξη της Πολιτείας για την
εξασφάλιση της τρίτης δόσης χρηµατοδότησης, µε σκοπό τη
διατήρηση της εύρυθµης λειτουργίας των Κέντρων Ηµερήσιας
Φροντίδας Ηλικιωµένων της Περιφέρειας Κρήτης. 

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης αγνοεί το συνολικό αριθµό συνδέσεων κι-
νητής τηλεφωνίας που έχουν διατεθεί στα Υπουργεία και σε
υπαλλήλους τους.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε σηµαντικά
χρηµατικά ποσά που προωθούνται παράνοµα στην Αλβανία µέσω
λεωφορείων, καθώς και στην απουσία ελέγχου από την Ελληνική
Αστυνοµία.

61) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά επιδοτήσεις
που εισέπρατταν αποβιώσαντες αγρότες από το πρώην Υπουρ-
γείο Γεωργίας. 

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε διαταγή
πληρωµής που έχει εκδοθεί από το δικαστήριο σε βάρος της
Νέας Δηµοκρατίας µετά από αίτηση διαφηµιστικής εταιρείας.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα  ρευστότητας που παρουσιάζεται στις τράπεζες λόγω
εκταµίευσης µεγάλων ποσών από το Ελληνικό Δηµόσιο.
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64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την εισαγγελική πα-
ρέµβαση σχετικά µε την υπαγωγή της χώρας µας στο µνηµόνιο.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυ-
ναµία του κράτους να πατάξει τη φοροδιαφυγή λόγω ανικα-
νότητας και έλλειψης πολιτικής βούλησης.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε διαµαρ-
τυρία του µηχανικού κ. Γεωργίου Καββαδία για καταχρηστική
χρέωση εκ µέρους της  ΔΕΗ για υπηρεσίες κοινής ωφέλειας.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απρα-
ξία 14 αεροσυνοδών της πρώην «Ολυµπιακής Αεροπορίας» µετά
τη µετάταξή τους στο Υπουργείο Οικονοµικών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 776/10-08-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κωνσταντινίδη Θεοδοσίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/
23137/5-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάν-
τηση:
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2. Στην µε αριθµό 1344/05-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κόλλια Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/71119/0022/5-

10-2012 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1476/10-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γιαννακάκη Μαρίας και Ρεπούση Μαρίας δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. 7017/4/15148/5-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάν-
τηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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4. Στην µε αριθµό 1557/11-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/21660/

2008/5-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1659/14-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 216/5-10-2012 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της   Τρίτης 13 Νοεµβρίου  2012: 

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5   του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 2137/25-9-2012 ερώτηση του Βουλευτή Πέλ-
λας  της Νέας Δηµοκρατίας κ. Διονυσίου Σταµενίτη  προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη συ-
νέχιση λειτουργίας του Ινστιτούτου κτηνοτροφίας Γιαννιτσών του
Νοµού Πέλλας.

2. Η µε αριθµό 2364/1-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευβοίας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε
δικαστικές διώξεις εναντίον αγροτοσυνδικαλιστών.

3. Η µε αριθµό 2409/205/2-10-2012 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων της Βουλευτού Νοµού Αττικής του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου
προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής

Διακυβέρνησης , σχετικά µε τις συγχωνεύσεις και καταργήσεις
φορέων του Δηµοσίου και του Ευρύτερου Δηµοσίου Τοµέα.

4. Η µε αριθµό 1120/29-8-2012 ερώτηση του Βουλευτή Επικρα-
τείας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Τέρενς –Νικολάου Κουΐκ προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη δηµιουργία πύλης εισό-
δου για κρουαζιερόπλοια και ιστιοφόρα στο Λιµάνι της Πέτρας
Λέσβου.

5. Η µε αριθµό 1481/88/10-9-2012 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Επικρατείας  του Λαϊκού Συνδέ-
σµου – Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό
Υγείας,  σχετικά µε τις χρηµατοδοτήσεις προς τις µη Κυβερνητι-
κές Οργανώσεις (ΜΚΟ). 

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5   του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 2419/2-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Λέσβου
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Ιωάννη Ζερδελή προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε την λήψη µέτρων για την οµαλή λειτουργία του Μικρο-
βιολογικού Εργαστηρίου του ΕΟΠΥΥ στη Μυτιλήνη.
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4650 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 565/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δα-
βάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη µη καταβολή του 50% της ενιαίας ενίσχυσης 2012
σε Λάκωνες Αγρότες, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 569/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Σταθά προς
τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων των εργαζοµένων
στις συνδικαλιστικές οργανώσεις, δεν συζητείται σε συνεννόηση
του κυρίου Υπουργού και του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 567/6-11-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την κατάργηση και τη συγχώνευση εφο-
ριών στα νησιά της Δωδεκανήσου. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Γεώργιος Μαυραγάνης.
Το λόγο έχει ο κ. Κρεµαστινός, για να αναπτύξει την επίκαιρη

ερώτησή του. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να

ρωτήσω πώς βλέπει το Υπουργείο την εφαρµογή του άρθρου 101
του Συντάγµατος, παράγραφος 4, το οποίο προβλέπει ότι ο κοι-
νός νοµοθέτης υποχρεούται να λαµβάνει  υπ’ όψιν τις ιδιαίτερες
συνθήκες των νησιωτικών περιοχών για την οικονοµία τους,
πράγµα που σηµαίνει µε απλά λόγια, ότι οι συνθήκες που επικρα-
τούν στο Αιγαίο και όχι µόνο στα Δωδεκάνησα, είναι τέτοιες που
τα µικρά νησιά δεν µπορούν να επικοινωνούν µεταξύ τους το χει-
µώνα, λόγω των ανέµων επτά-οκτώ µποφόρ, που επικρατούν σχε-
δόν τις περισσότερες ηµέρες, µε αποτέλεσµα οι πολίτες να χρειά-
ζεται να πάνε από το ένα νησί στο άλλο, προκειµένου να διεκπε-
ραιώσουν υποθέσεις τους στην εφορία και η συνένωση των εφο-
ριών να δηµιουργεί αυτό το µεγάλο πρόβληµα. Δηλαδή, πρακτικά
καθηλώνονται σε ένα νησί, λόγω των καιρικών συνθηκών, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται για την οικονοµία των νησιών και την προσω-
πική τους οικονοµία. Αυτό είναι µία πλευρά του θέµατος.

Η άλλη πλευρά του θέµατος είναι ότι µέσα στο ίδιο πλαίσιο
της συγχωνεύσεως των εφοριών, προβλέπεται να τίθενται και
επικεφαλής νέοι έφοροι, οι οποίοι θα είναι πιο αποτελεσµατικοί.
Αυτό, βέβαια, είναι το σωστό και το πρέπον. 

H ερώτηση είναι ποια θα είναι τα κριτήρια για την επιλογή των
επικεφαλής. Αυτή είναι η έννοια της ερώτησης, το πρώτο και το
δεύτερο σκέλος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κρεµαστινό. 

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, απαντώντας στην ερώτηση του κυρίου Βου-
λευτή θα ήθελα να πω ότι η αναδιοργάνωση των ΔΟΥ είναι ένα
πρόγραµµα που ξεκίνησε εδώ και ένα χρόνο, αλλά από το καλο-
καίρι φέτος µε τη σύσταση ειδικής γνωµοδοτικής επιτροπής έχει
προχωρήσει σηµαντικά, προκειµένου οι ΔΟΥ να συγχωνευθούν,
χωρίς να υπάρχουν µεγάλα ή σοβαρά προβλήµατα στους φορο-
λογούµενους. Και γι’ αυτό επελέγη η µέθοδος όπου φεύγει µια
ΔΟΥ να υπάρχει για µια µεταβατική περίοδο ένα γραφείο εξυπη-
ρέτησης µέσω του οποίου θα µπορούν οι φορολογούµενοι να αν-
τιµετωπίζουν τα θέµατά τους. 

Επίσης, µε τις λειτουργίες που θα γίνουν ηλεκτρονικές πλέον,
όπως είναι η καταβολή των φόρων απευθείας στις τράπεζες και
µε διάφορες ηλεκτρονικές συναλλαγές, που δεν θα χρειάζονται
την αυτοπρόσωπη παρουσία του φορολογουµένου στη ΔΟΥ, δεν
θα ακολουθούµε το µοντέλο που είχαµε µέχρι σήµερα να πρέπει,
δηλαδή, ο φορολογούµενος να κάθεται στην ουρά, να πηγαίνει
να πληρώνει ή να πηγαίνει για τα τέλη του, τα οποία όπως βλέ-
πετε ξεκινάνε σε ηλεκτρονική µορφή. 

Συνεπώς οι περιπτώσεις για τις οποίες θα χρειάζεται να πηγαί-
νει θα είναι πραγµατικά πολύ περιορισµένες. Με την εφαρµογή
του νέου TAXIS από τις αρχές του 2013 θα είναι σχεδόν µηδενι-
κές. Για να είµαι ακριβής θα χρειάζεται σε περιπτώσεις µεταβί-
βασης ακινήτων, όπου και εκεί θα υπάρξει ένας σχεδιασµός και
αυτά κάποια στιγµή να περάσουν ηλεκτρονικά. 

Όσον αφορά στο συγκεκριµένο πρόβληµα που παρουσιά-
στηκε στη Δωδεκάνησο, η ίδια η επιτροπή, όπως σας είπα, έχει
γνωµοδοτήσει υπέρ της λειτουργίας γραφείων στη Δηµοτική Κοι-
νότητα Καρπάθου και στις έδρες των Δήµων Καλυµνίων και Λέ-
ρου. Τα γραφεία αυτά θα στεγάζονται σε χώρους που θα διαθέ-
σουν οι δήµοι και θα ασκούν µέρος των αρµοδιοτήτων των τµη-
µάτων των ΔΟΥ προκειµένου σ’ αυτό το µεταβατικό διάστηµα να
µην υπάρχει πρόβληµα στους κατοίκους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Κρεµαστινέ,
έχετε το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Εγώ πραγµατικά χαίροµαι µε
τη διαβεβαίωσή σας. Ελπίζω βέβαια αυτό να ισχύσει, γιατί αυτό
είναι το ζητούµενο. 

Το δεύτερο σκέλος θα ήθελα να µου απαντήσετε, αν έχετε υπ’
όψιν σας. Δηλαδή, ποια θα είναι τα κριτήρια της επιλογής των δι-
ευθυντών των εφοριών. Είναι ένα σηµαντικό σηµείο, το οποίο
πρέπει να προσέξετε, γιατί πραγµατικά η φοροδιαφυγή εξαρτά-
ται από τον επικεφαλής. Ποια θα είναι τα κριτήρια επιλογής; 

Εγώ επέλεξα τα µεγαλύτερα νησιά µε πληθυσµό άνω των δέκα
χιλιάδων κατοίκων, αλλά αυτό αφορά όλο το Αιγαίο και το βόρειο
και το νότιο. Δεν είναι δηλαδή, ένα θέµα τοπικής σηµασίας. Είναι
ένα γενικότερο θέµα που αφορά στις νησιωτικές περιοχές. Γι’
αυτό επικαλέστηκα το σχετικό άρθρο του Συντάγµατος, το οποίο
ρητά προβλέπει ότι όταν τίθεται θέµα νησιωτικών περιοχών πρέ-
πει να υπάρχει µια κάποια ιδιαίτερη αντιµετώπιση λόγω των γε-
ωγραφικών συνθηκών που επικρατούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Όσον αφορά στο δεύτερο ερώτηµα, το οποίο νοµίζω ότι συµπί-
πτει και µε το ερώτηµα που έχει απευθύνει ο Βουλευτής της Χρυ-
σής Αυγής κ. Μίχος, νοµίζω ότι πλέον πρέπει να περάσουµε σε
αυστηρά αξιοκρατικά και ηθικά κριτήρια. Υπάρχει βεβαίως πάρα
πολλή συζήτηση για το αν µέχρι σήµερα αυτές οι επιλογές είναι
σωστές ή όχι. Νοµίζω όµως ότι από εδώ και πέρα η πατρίδα µας
δεν αντέχει αµφισβητούµενες επιλογές. 

Άρα,  λοιπόν, κριτήρια θα είναι ο φάκελος του καθενός και η
πορεία του. Από εκεί και πέρα θα πρέπει να εφαρµοστεί στην
πράξη αυτό που ψηφίσαµε: τα ποιοτικά και ποσοτικά κριτήρια
και η αξιολόγηση ανά τρίµηνο. 

Άρα, λοιπόν, ανά τρίµηνο, εφόσον τοποθετηθεί κάποιος ο
οποίος έχει τα προσόντα και από πλευράς υπηρεσιακής πορείας
και από πλευράς µη ύπαρξης πειθαρχικών ποινών, διώξεων κ.λπ.,
από εκεί και πέρα θα πρέπει ανά τρίµηνο να ελέγχεται. 

Βεβαίως, αυτός ο έλεγχος δεν γίνεται πλέον από τον Υπουργό.
Περάσαµε τη διάταξη για ανεξάρτητο γενικό γραµµατέα, κατ’
εξαίρεση των διαδικασιών για τους υπόλοιπους γενικούς γραµ-
µατείς. Είναι ένα ανεξάρτητο πρόσωπο, µη πολιτικό, το οποίο θα
έχει την αρµοδιότητα να κρίνει µε βάση και τη γνωµοδότηση της
επιτροπής –είναι µία απόφαση που βγαίνει τώρα- για τη διαδικα-
σία και τα κριτήρια αξιολόγησης ανά τρίµηνο, αν πέτυχε τους
στόχους του ή όχι.

Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι είναι ο µόνος τρόπος, για να εξα-
σφαλίσουµε αξιοκρατική τοποθέτηση και κρίση. Βεβαίως, οποι-
αδήποτε πρόταση από το Κοινοβούλιο για τη βελτίωση ενός
συστήµατος είναι ευπρόσδεκτη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το Προεδρείο χαίρε-
ται να έχει ερωτήσεις από τον κ. Κρεµαστινό και απαντήσεις από
τον κ. Μαυραγάνη. Είστε πολύ σύντοµοι και οι δύο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµόν 2691/12-11-2012 επιστολή του
Πρωθυπουργού και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντωνίου Σαµαρά προς τον Πρόεδρο
της Βουλής γνωστοποιείται προς το Σώµα ότι ο Βουλευτής κ. Θε-
όδωρος Σολδάτος τίθεται εκτός Κοινοβουλευτικής Οµάδας της



Νέας Δηµοκρατίας.
Η επιστολή κατατίθεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρία-

σης.
(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η τέταρτη µε αριθµό
558/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη προς
τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε την τακτική ακτο-
πλοϊκή σύνδεση των νησιών της άγονης γραµµής της Δωδεκα-
νήσου µε τον Πειραιά δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 571/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ.
Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και
Οικονοµικών, σχετικά µε τα εξοπλιστικά προγράµµατα των υπο-
βρυχίων «ΑΡΧΙΜΗΔΗΣ» και «ΠΟΣΕΙΔΩΝ» δεν συζητείται και δια-
γράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 560/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου
Οικονόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το Πρότυπο Ει-
δικό Οικοτροφείο «Οι Άγιοι Ανάργυροι» στην Κάντζα Παλλήνης
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η έβδοµη µε αριθµό 568/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις απο-
λύσεις εργαζοµένων στην εταιρεία Αερογραµµές Αιγαίου
(AEGEAN AIRLINES) δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και
διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 566/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Μαρίνου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την επιµήκυνση του χρόνου διατηρησιµότητας του φρέσκου
γάλακτος δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Πολλές απουσίες, πολλές υποχρεώσεις Υπουργών βλέπω, κύ-
ριοι συνάδελφοι.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 572/6-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την επιλογή προϊσταµένων στο Υπουργείο Οικονοµι-
κών.

Κύριε Μίχο, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου να ανα-
πτύξετε την ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µε αφορµή την υποβληθείσα τροπολογία σχε-

τικά µε την κατάργηση των προϊσταµένων στο Υπουργείο Οικο-
νοµικών και την επιλογή νέων, γινόµαστε πάλι θεατές του ίδιου
έργου: Όποιο κόµµα έρχεται στην εξουσία «πλιατσικολογεί»,
εκτός όλων των άλλων, και τις θέσεις ευθύνης στη δηµόσια διοί-
κηση τοποθετώντας «δικούς» του ανθρώπους.

Συγκεκριµένα, κάθε κυβέρνηση προβαίνει σε τοποθετήσεις δι-
ευθυντών και τµηµαταρχών µε άκρως κοµµατικά κριτήρια, θεω-
ρώντας ότι το κράτος της ανήκει. Είναι καιρός πλέον για το
συµφέρον της πατρίδας µας να θεσπιστεί ένα δίκαιο και αντικει-
µενικό σύστηµα επιλογής προϊσταµένων σε όλη τη Δηµόσια Δι-
οίκηση και κυρίως σε ένα από τα πιο νευραλγικά της κοµµάτια,
που είναι το Υπουργείο Οικονοµικών. Έτσι, θα αποφευχθούν φαι-
νόµενα, όπου τοποθετήθηκαν προϊστάµενοι που ήταν υπόδικοι,
όπως έγινε µε απόφαση του κ. Βενιζέλου το Δεκέµβριο του 2011,
αλλάζοντας το ν.3839/2010 και φέρνοντας το ν.4002/2011, όταν
κάποιοι από αυτούς ήταν στους επτά πρόσφατα καταδικασθέν-
τες µε αναστολή σε δέκα χρόνια φυλάκισης από το Τριµελές
Εφετείο Κακουργηµάτων για προκληθείσα ζηµιά στο δηµόσια
της τάξεως των 28 εκατοµµυρίων ευρώ, καταδίκη που υποχρέ-
ωσε το Υπουργείο σας να τους παύσει από τα καθήκοντα τους,
όπως για παράδειγµα τους προϊσταµένους ΔΟΥ Γλυφάδας, Χα-
λανδρίου και Χολαργού.

Επίσης, στην Κτηµατική Υπηρεσία της Ανατολικής Αττικής
είναι τοποθετηµένος ως προϊστάµενος υπάλληλος, για τον οποίο
εκκρεµούσε δίκη και για δύο χρόνια ήταν σε αργία για παράνο-
µες ενέργειες ως προϊστάµενος στην αντίστοιχη υπηρεσία της
Ρόδου.

Σας ερωτώ µε ποιον τρόπο πριν την επιλογή των προϊσταµέ-

νων ΔΟΥ και των διαφόρων υπηρεσιών του Υπουργείου Οικονο-
µικών θα διασφαλίζεται ουσιαστικός έλεγχος όχι µόνο στο
«πόθεν έσχες» αυτών αλλά και στην συνολική κατάστασή τους;

Με ποιον τρόπο θα διασφαλίσετε δίκαιο και αξιοκρατικό σύ-
στηµα επιλογής προϊσταµένων ΔΟΥ και διαφόρων υπηρεσιών
του Υπουργείου Οικονοµικών χωρίς κοµµατικές παρεµβάσεις
προς όφελος του δηµοσίου και της ελληνικής κοινωνίας γενικό-
τερα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός,
έχει το λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, καταρχάς αυτό είχε προβλε-
φθεί σε µια τροπολογία, η οποία αποσύρθηκε, διότι δηµιούργησε
µια παρεξήγηση.

Αυτό που ήθελε να κάνει το Υπουργείο ήταν να αντιµετωπίσει
γενικά την κατάσταση αυτών που είχαν διοριστεί για ένα δωδε-
κάµηνο, ενώ ο νόµος έλεγε ότι αξιολογούνται ανά τρίµηνο. Απο-
τέλεσµα, λοιπόν, αυτής της δυσαρµονίας µεταξύ του διορισµού
για ένα δωδεκάµηνο µε στόχους δωδεκαµηνιαίους, ενώ ο νόµος
έλεγε αξιολόγηση ανά τρίµηνο, ήταν ότι αν πήγαινε κάποιος να
κρίνει έναν στο τρίµηνο, όπως έλεγε ο νόµος, ο στόχος του ήταν
δωδεκάµηνος και θα είχε τεράστιο πρόβληµα νοµικό.

Επειδή δηµιουργήθηκε, όµως, µια συζήτηση και στις προθέ-
σεις του Υπουργείου δεν ήταν να αλλάξει τους διευθυντές και να
πάµε σε καταστάσεις, τις οποίες αναφέρατε, γι’ αυτό αλλάξαµε
τη διάταξη και είπαµε ότι ακόµα και αυτοί που είναι και έχουν δω-
δεκάµηνο στόχο, το σπάµε σε τρίµηνο και θα τους κρίνουµε στα
τρίµηνα αυτά πλέον. Ξεπερνιέται, λοιπόν, αυτό το θέµα.

Άρα, όσοι είναι διευθυντές κρίνονται µε βάση αυτά τα οποία
πέτυχαν ή δεν πέτυχαν. Αυτοί οι οποίοι θα πάνε να διοριστούν
διευθυντές µε την τροποποίηση που ήδη υπάρχει δεν µπορούν
να παραµείνουν πάνω από τρία χρόνια στη θέση. Αυτό είναι πολύ
σηµαντικό γιατί καταλαβαίνετε ότι όποιος µένει πολλά χρόνια σε
µια θέση µπορεί να χάσει το ενδιαφέρον του, µπορεί να δηµιουρ-
γηθούν διάφορες καταστάσεις τις οποίες θέλουµε να αποφύ-
γουµε. Και στο εξωτερικό δεν µένουν εσαεί οι προϊστάµενοι.

Όσον αφορά τον διορισµό τους εκεί πρέπει να είναι µε βάση
το αν έχει ποτέ διωχθεί, εάν υπάρχει πειθαρχική ποινή, το φάκελό
του και όλα τα στοιχεία εκείνα που δίνουν τα εχέγγυα ότι είναι
σωστή και ηθική η επιλογή του.

Εγώ, τουλάχιστον, δεν είµαι στους ανθρώπους αυτούς που
θέλω να εφαρµόσω αυτά τα οποία κατά καιρούς έχουν πληγώσει
την πατρίδα µας: αναξιοκρατία, κοµµατισµός, κ.λπ.. Δεν µπο-
ρούµε να ζήσουµε µ’ αυτό το µοντέλο. Είναι φανερό πλέον. Από
εκεί και πέρα αυτοί, οι οποίοι θα διοριστούν ανά τρίµηνο κρίνον-
ται µε βάση την απόδοσή τους. Βεβαίως, εάν στο τρίµηνο υπάρ-
χουν καταγγελίες έχουµε και την Υπηρεσία Εσωτερικών Υπο-
θέσεων, η οποία θα πρέπει να διαλευκάνει οποιαδήποτε καταγ-
γελία.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Μίχος έχει το

λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Δεν µας είπατε για τους διοικητές που

είναι αυτή τη στιγµή και έχουν διωχθεί και µετά τα κριτήρια είναι
πάρα πολύ δύσκολα για να τα πιάσουν. Ελπίζουµε ότι ξέρετε τι
κάνετε για να µην καταλήξετε και εσείς στο νόµο του κ. Βενιζέ-
λου, τον ν. 4002 και να βάζετε και εσείς δικούς σας προϊσταµέ-
νους επάνω.

Εκτός αυτού ξέρουµε ότι κάποτε για να γίνει κάποιος διευθυν-
τής στα µεγάλα ελεγκτικά κέντρα έπρεπε να δώσει κάτω από το
τραπέζι 200.000 ευρώ και άνω. Δεν λέµε για την ταρίφα του υπο-
διευθυντή ή του επόπτη. Και ξέρουµε λίγο έως πολύ τα χρήµατα
που πήγαν κάτω από το τραπέζι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Βουλευτά, φαινόµενα διαφθοράς πρέπει να χτυπηθούν στη
βάση τους. Εφορία, η οποία δεν εµπνέει εµπιστοσύνη στο φορο-
λογούµενο από πλευράς ηθικής δεν µπορεί να σταθεί. 

Τουλάχιστον, εγώ ως άτοµο δεν µπορώ να ανεχτώ φαινόµενα,
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τα οποία παραβιάζουν τους κανόνες της νοµιµότητας και της ηθι-
κής. Και είµαι εδώ διαθέσιµος σε οποιονδήποτε Βουλευτή να µου
πει ο,τιδήποτε υπάρχει και να διερευνηθεί. Γι’ εµένα στεγανά δεν
υπάρχουν. Δεν µπορεί η πατρίδα µας να προχωρήσει µε το µον-
τέλο που είχε µέχρι σήµερα. Είναι σαφέστατο και πρέπει όλοι
µαζί να το χτυπήσουµε, ένα µοντέλο, το οποίο µας οδήγησε σε
κάποιες καταστάσεις που όλοι ξέρουµε.

Τώρα, γι’ αυτούς οι οποίοι θα διοριστούν, θα διοριστούν µε
βάση την υπηρεσιακή τους κατάσταση, τι έχουν κάνει, τι προ-
σόντα έχουν, αν έχει ακουστεί κάτι. Στο φάκελο που θα ελεγχθεί
θα πρέπει να υπάρχουν εκεί µέσα όλα. 

Και κάτι άλλο. Δεν είναι η πολιτική ηγεσία από εδώ και πέρα.
Είναι ένας ανεξάρτητος γενικός γραµµατέας. Και σας λέω ότι
ψηφίσαµε ειδική διάταξη να µην είναι σαν τους άλλους γενικούς
γραµµατείς.  Πενταετούς θητείας, µε προσόντα, άµα διαβάσετε
τη σχετική διάταξη. Και να πάει ένα άτοµο, το οποίο να µην προ-
καλεί ερωτηµατικά για την εµπλοκή της πολιτικής ηγεσίας. Πι-
στεύω ότι αυτό θα είναι άλλο ένα βήµα για την ανεξαρτησία όλου
του φορολογικού µηχανισµού,  γιατί συµφωνώ ότι δεν µπορεί να
αφήνεται η κρίση για την τοποθέτηση του α’ και του β’ διευθυντή
σε πολιτικό πρόσωπο µε οποιαδήποτε ερωτηµατικά. Θα πρέπει
να υπάρχει και ανεξάρτητο πρόσωπο που κρίνει και θα πρέπει να
υπάρχει και διαδικασία που δεν προκαλεί αµφισβητήσεις για την
τοποθέτηση. Φαινόµενα του παρελθόντος δεν πρέπει να επανα-
ληφθούν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Η τρίτη µε αριθµό 563/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά
µε την ανάγκη διαχειριστικού ελέγχου στον καλλικρατικό Δήµο
Καρύστου Εύβοιας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 559/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Παύλου
Χαϊκάλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την κατάσταση της
Δ’ Διεύθυνσης του ενοποιηµένου ταµείου ΕΤΑΠ-ΜΜΕ (πρώην
ΤΣΕΥΠ), δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 570/6-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Ειρήνης Δούρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε
το νέο χρηµατοδοτικό πλαίσιο 2014-2020 και την πολιτική συνο-
χής της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Δηµήτριος Κούρκουλας.

Κυρία Δούρου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΕΙΡΗΝΗ ΔΟΥΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, η χώρα
µας θα βρεθεί αντιµέτωπη σε λίγες µέρες µε την έκτακτη Σύνοδο
Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία βεβαίως αναµένεται
να αφορά τον προϋπολογισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης εν όψει
της δηµοσιονοµικής περιόδου 2014-2020. Είναι διπλά κρίσιµη -
το γνωρίζετε, το γνωρίζουµε- τόσο σε ό,τι αφορά τη λειτουργία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσο και ειδικότερα για την πατρίδα
µας, αφού πρόκειται να αγωνιστεί για να περιορίσει τις απώλειες
σε σχέση µε τα είκοσι δισεκατοµµύρια της προηγούµενης περιό-
δου. 

Δύσκολος, λοιπόν, ο αγώνας αυτός. Παρά τις πιέσεις που
οφείλετε να ασκήσετε, αυτήν τη στιγµή απέναντί σας έχετε, για
παράδειγµα, τη Γερµανία η οποία θα επιδιώξει πάση θυσία τη
διασύνδεση κάθε χρηµατοδότησης κράτους- µέλους µε το δη-
µοσιονοµικό σύµφωνο σταθερότητας µέσα από τις µακροοικο-
νοµικές προϋποθέσεις, ενώ, κύριε Υπουργέ, για τους δικούς της
λόγους η Βρετανία φαίνεται ότι προσέρχεται στη Σύνοδο, έχον-
τας βάλει στις αποσκευές του κ. Κάµερον, όχι το πάγωµα αλλά
τη µείωση του προϋπολογισµού. 

Σε αυτό, λοιπόν, το αρνητικό πλαίσιο καλείται να κινηθεί η Ελ-

λάδα και µάλιστα σε µια εξόχως αρνητική συγκυρία, κατά την
οποία έχει απολέσει το σηµαντικό της µέχρι σήµερα επιχείρηµα
ότι είµαστε η πιο αδύναµη οικονοµία, αφού έχουµε την ένταξη
ανατολικών χωρών. Σε αυτή, λοιπόν, την κρίσιµη µάχη για τη νέα
αρχιτεκτονική, κατά την οποία απειλείται ευθέως η πολιτική συ-
νοχής, η Ελλάδα κατέρχεται στο στίβο της διαπραγµάτευσης ου-
σιαστικά χωρίς συµµάχους και µάλιστα -όλα δείχνουν- ακολου-
θώντας το µπλοκ των σκληρών νεοφιλελεύθερων χωρών. 

Κύριε Υπουργέ, πώς εννοεί η Κυβέρνηση τη διαπραγµατευτική
στρατηγική της για το νέο χρηµατοδοτικό πλαίσιο 2014-2020 και,
βεβαίως, την πολιτική συνοχής; Και πιο συγκεκριµένα. Πώς σκο-
πεύει, αν σκοπεύει, να αντιδράσει, προκειµένου να αποφύγει την
πρόσδεση της νέας χρηµατοδότησης στην πολιτική δηµοσιονο-
µικής πειθαρχίας που προωθεί το νεοφιλελεύθερο πολιτικό
µπλοκ της Ευρωπαϊκής Ένωσης;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα
ήθελα να ευχαριστήσω την αξιότιµη Βουλευτή, διότι µε την εµ-
περιστατωµένη ερώτησή της µου δίνει τη δυνατότητα να προ-
σπαθήσω και εγώ να απαντήσω σε ένα τόσο σηµαντικό θέµα, το
οποίο είναι και πολύ επίκαιρο. 

Όπως είπατε, την άλλη εβδοµάδα έχει ορισθεί ένα έκτακτο ευ-
ρωπαϊκό συµβούλιο σε επίπεδο αρχηγών κρατών και κυβερνή-
σεων µε αποκλειστικό θέµα συζήτησης το πολυετές δηµοσιονο-
µικό πλαίσιο.

Είναι πολύ σηµαντική συζήτηση και διαπραγµάτευση και πολύ
πολύπλοκη. Είναι σηµαντική, διότι δεν αφορά µόνο σηµαντικά
χρηµατικά ποσά, τα οποία κάθε κράτος-µέλος και η Ελλάδα στη
συγκεκριµένη περίπτωση ελπίζει να εξασφαλίσει αλλά διότι ση-
µατοδοτεί και τις πολιτικές προτεραιότητες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για την επόµενη δεκαετία.

Το πολυετές αυτό δηµοσιονοµικό πλαίσιο περιλαµβάνει δια-
φορετικά κεφάλαια. Ένα από τα πιο σηµαντικά είναι το κεφάλαιο
της συνοχής. Υπάρχει, επίσης, και η Κοινή Αγροτική Πολιτική.
Υπάρχει το κεφάλαιο των άλλων πολιτικών, που, επίσης, µας εν-
διαφέρουν. 

Η συνοχή, όπως σωστά είπε η αξιότιµος κυρία Βουλευτής,
είναι σηµαντική για τη χώρα µας. Πραγµατικά, το σηµείο εκκίνη-
σης για εµάς είναι δυσµενές, διότι όχι µόνο η Γερµανία αλλά
όλες οι χώρες που είναι καθαροί πληρωτές -και η Ολλανδία και
η Φινλανδία και η Αυστρία- µε το επιχείρηµα –αν θέλετε- ότι δια-
νύουµε περίοδο δηµοσιονοµικής προσαρµογής, αρνούνται να
συµβάλλουν µε µεγαλύτερα ποσά απ’ ό,τι στην τρέχουσα επτα-
ετία.

Το γεγονός, όµως, είναι ότι υπάρχουν περισσότερα κράτη-
µέλη, υπάρχουν φτωχότερα κράτη-µέλη και υπάρχουν και νέες
πολιτικές, οι οποίες έγιναν ευρωπαϊκές µε τη συνθήκη της Λισα-
βόνας. Προσπαθούµε, λοιπόν, να κάνουµε το ακατόρθωτο, δη-
λαδή µε την ίδια πίτα να ικανοποιήσουµε περισσότερες πολιτικές
και περισσότερες χώρες. 

Για το λόγο αυτό, η χώρα µας είναι αντίθετη σε κάθε περαι-
τέρω µείωση του συνολικού ύψους του προϋπολογισµού. Ήδη,
θεωρούµε ότι η πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής δεν είναι
όσο θα έπρεπε φιλόδοξη αλλά εν πάση περιπτώσει, δεν συµφω-
νούµε σε περαιτέρω µείωση.

Επίσης, θεωρούµε ότι όποιες µειώσεις, αν χρειαστεί να γίνουν,
δεν πρέπει να γίνουν στο κεφάλαιο της συνοχής, όχι µόνο διότι
η χώρα µας επωφελείται πιο πολύ από αυτό το κεφάλαιο αλλά,
κυρίως, διότι σε περίοδο ύφεσης και ανεργίας, πιστεύουµε ότι ο
κοινοτικός προϋπολογισµός είναι ένα κατεξοχήν εργαλείο ανα-
πτυξιακής πολιτικής.

Έχουµε κινητοποιηθεί  εδώ και πολύ καιρό. Έχουµε χτίσει συµ-
µαχίες, πρώτα απ’ όλα, µε όλες τις χώρες τις λεγόµενες «χώρες
φίλους της συνοχής», τις χώρες, που όπως και εµείς, θεωρούν
ότι η συνοχή είναι θεµελιώδης πολιτική της ευρωπαϊκής ενοποί-
ησης. Προσπαθούµε, επίσης και µε διµερείς επαφές να εξηγή-
σουµε και στα ευρωπαϊκά όργανα και σε άλλα κράτη-µέλη το
γεγονός ότι δεν είναι δυνατόν η χώρα µας, η οποία διανύει µια
περίοδο οικονοµικής κρίσης και ύφεσης να έχει λιγότερα ποσά
στη διάθεσή της για τη συνοχή, τη στιγµή, µάλιστα, που λόγω



της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας από τον εθνικό προϋπολογισµό
δεν θα υπάρχουν διαθέσιµα κονδύλια αρκετά για να γίνουν οι
απαραίτητες επενδύσεις.

Επιπλέον θα ήθελα απλώς να αναφέρω τελειώνοντας ότι,
πέραν της συνοχής, προσπαθούµε να αυξήσουµε και τα ποσά,
τα οποία θα δοθούν στη χώρα µας για τη µεταναστευτική πολι-
τική και για την προστασία των συνόρων από παράνοµη µετανά-
στευση, αλλά και για τη διαχείριση των µεταναστευτικών ροών
µέσα στη χώρα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρία Δούρου, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΕΙΡΗΝΗ ΔΟΥΡΟΥ: Η αλήθεια είναι ότι ακούω από τον κύριο

Υπουργό ότι υπάρχει ένα χτίσιµο συµµαχιών, διότι το πάγιο πρό-
βληµα της χώρας µας κατέρχεται στην αρένα της διαπραγµάτευ-
σης, όχι µόνο τα τελευταία δυόµισι χρόνια, χωρίς να έχει
προηγουµένως διασφαλίσει τις συµµαχίες εκείνες που ενίσχυαν
τη θέση της.

Δεν σας κρύβω, κύριε Υφυπουργέ, ότι διάβαζα µε αγωνία τις
προάλλες τη συνέντευξή σας στο «NEW EUROPE», όπου εκεί δεν
είχατε, όπως σήµερα, αναφορά σε ένα µέτωπο µε άλλες χώρες,
την οµάδα φίλων της συνοχής, για διεκδίκηση και προώθηση της
εισαγωγής του δασµού, για παράδειγµα, των χρηµατοπιστωτι-
κών εισφορών και ένα πανευρωπαϊκό ΦΠΑ.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι εάν δεν ισχύουν όσα είπατε στη συνέν-
τευξη, αλλά κρατώ αυτά που µου απαντήσατε σήµερα, µια τέτοια
στάση δύσκολα θα µας αποφέρει στην Ελλάδα καρπούς, διότι η
απόσπαση του όποιου ποσού –θέλετε να είναι 14, θέλετε να είναι
16 που είναι πάρα πολύ δύσκολο- θα γίνει, αν γίνει, υπό τέτοιους
όρους, που η τελική του εκταµίευση θα καθίσταται ουσιαστικά
«νεκρό γράµµα» 

Και αυτό, είτε γιατί θα συνδέεται µε θεµατικές περιοχές -και
το ξέρετε πάρα πολύ καλά- και όχι µε πολιτικές υποδοµών, που
είχαµε έως τώρα και που χρειάζεται η χώρα µας είτε, κύριε
Υπουργέ, γιατί θα ευθυγραµµίζεται µε ένα νεοφιλελεύθερο πλαί-
σιο προαπαιτούµενο –ex ante, διαβάζουµε στα κείµενα- προδια-
γραφών, όπως υπαγορεύουν οι πλεονασµατικές χώρες, οι
πληρωτές. 

Δυστυχώς, η Κυβέρνηση φαίνεται να µην έχει καταλάβει ότι
οδεύει προς µία Ευρωπαϊκή Ένωση των πολλών ταχυτήτων, µε
εξαιρετική αφετηρία εφαρµογής αυτού του κακού σεναρίου, το
νέο προϋπολογισµό και εξηγούµαι: Ενώ εµείς, ενώ η Ελλάδα για
να πάρει έστω και ένα ευρώ, θα πρέπει να καταθέτουµε προς έγ-
κριση σχέδια στοχευµένα, οι χώρες που συνεισφέρουν στον προ-
ϋπολογισµό θα διαθέτουν τα χρήµατά τους, όπου θέλουν, χωρίς
έλεγχο, αποκόπτοντας από το κονδύλι της συνοχής. 

Ρωτώ, κύριε Υφυπουργέ, αν η Κυβέρνηση έχει καταλάβει ότι
η Γερµανία θέλει πάση θυσία να παρθούν αποφάσεις το Νοέµ-
βριο για να προχωρήσει ανενόχλητη στη Σύνοδο του Δεκεµ-
βρίου, που την ενδιαφέρει πολύ βεβαίως, για τη νέα ΟΝΕ, και αν
ως Κυβέρνηση έχετε αντιληφθεί ότι έχετε µπροστά σας µια λαµ-
πρή ευκαιρία να µπείτε σοβαρά στις διαπραγµατεύσεις και να
διεκδικήσετε επιτέλους, και αν θα τολµήσουµε να διαπραγµατευ-
θούµε και να παρθούν άλλου είδους αποφάσεις από αυτές που
δυστυχώς προοιωνίζονται και προδιαγράφονται µε το νέο προ-
ϋπολογισµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε,
κυρία Δούρου.

Ο κύριος Υπουργός  έχει το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κι
εµείς επιθυµούµε να υπάρξει συµφωνία την άλλη εβδοµάδα,
αλλά δεν είµαστε διατεθειµένοι να θυσιάσουµε θεµελιώδεις
αρχές, προκειµένου να επέλθει µία τέτοια συµφωνία.

Θα απαντήσω σε δύο πολύ σηµαντικά θέµατα συµµαχίας που
θίξατε. Πράγµατι, σε αυτή τη συνέντευξη που αναφέρεστε, δεν
αναφέρθηκα. Έχουµε χτίσει πάρα πολλές συµµαχίες. Αύριο το
πρωί ο Πρωθυπουργός ο κ. Σαµαράς, ταξιδεύει στις Βρυξέλλες.
Θα συνοδεύεται και από τον Υπουργό Ανάπτυξης και από εµένα.
Υπάρχει η συνάντηση των Πρωθυπουργών κρατών και κυβερνή-
σεων των χωρών της συνοχής. Θα γίνει συνάντηση αύριο το από-
γευµα. 

Έχουν γίνει ήδη συναντήσεις στην Μπρατισλάβα της Σλοβα-
κίας, όπου την Ελλάδα εκπροσώπησε ο Υπουργός Ανάπτυξης.
Έχουµε κάνει πάρα πολλές διµερείς συναντήσεις, όχι µόνο µε
αυτούς που συµφωνούν µαζί µας µε τις χώρες της Συνοχής,
αλλά και µε αυτούς που δεν συµφωνούν, όπως µε τη Γερµανία
και µε άλλες χώρες, οι οποίες έχουν αντίθετες απόψεις. 

Νοµίζω ότι έχουµε κάνει µία πάρα πολύ καλή προεργασία,
έχουµε εξηγήσει και θα έλεγα ότι γίνεται αντιληπτό σε αυτούς
που είναι καλόπιστοι, το επιχείρηµά µας, ότι δεν µπορείς σε µία
χώρα η οποία έχει χάσει το 25% του ΑΕΠ να στηρίζεσαι σε στα-
τιστικά στοιχεία της τριετίας 2008-2010, που δεν ανταποκρίνον-
ται στην πραγµατικότητα. Είναι µία εικονική πραγµατικότητα που
δεν υπάρχει και δεν θα υπάρχει το 2014.

Όσον αφορά τις δηµοσιονοµικές προϋποθέσεις που ορισµέ-
νες χώρες θέλουν να θέσουν σαν όρο για τη συνοχή και εκεί δια-
φωνούµε και, εν πάση περιπτώσει, διαφωνούµε ακόµα πιο ριζικά
στο να τεθούν τέτοιες προϋποθέσεις για τις πληρωµές, διότι πι-
στεύουµε ότι κάτι τέτοιο θα είναι µια διπλή τιµωρία για τις χώρες
που αντιµετωπίζουν δηµοσιονοµικά προβλήµατα.

Συνεχίζουµε τις προσπάθειές µας. Δεν µπορεί να υπάρξει συµ-
φωνία παρά µόνο µε οµοφωνία. Ελπίζουµε -διότι νοµίζουµε ότι
θα είναι για το καλό της Ευρώπης και για το καλό της χώρας µας-
να έχουµε έγκαιρα µια συµφωνία, αλλά δεν είµαστε διατεθειµένοι
να θυσιάσουµε αυτά που θεωρούµε ελάχιστα και πρέπει να πε-
τύχουµε, προκειµένου να επιταχύνουµε τη συµφωνία.

Θα συνεχιστούν οι διαπραγµατεύσεις και οι διαβουλεύσεις.
Δεν υπάρχει κάποια βεβαιότητα ότι θα υπάρξει οριστική συµφω-
νία το Νοέµβριο, µπορεί να συνεχιστεί η διαπραγµάτευση το Δε-
κέµβριο και ίσως και στην επόµενη Προεδρία, το Μάρτιο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Η έκτη µε αριθµό 561/6-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Θωµά
Ψύρρα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µεταφορά
δηµόσιων υπηρεσιών από µισθωµένα κτήρια σε κτήρια που ανή-
κουν στο δηµόσιο ή σε δηµόσιους οργανισµούς, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 18.37’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 13 Νοεµβρίου 2012 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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